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PROTOKOŁ Nr XXXVIII/09 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 26 listopada 2009 roku 

 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  trzynastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni: A. Łomża, M. Szumski  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e)  Edyta Zubka                                             -  Radca Prawny 
f)  Kierownik OPS                                          -  Krystyna Szustak 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał, 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

 4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zatwierdzenia taryf cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę z wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzenie ścieków do 
urządzeń kanalizacyjnych stanowiących mienie komunalne Gminy 
Dębnica Kaszubska, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2010 
rok, 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na 2010 rok, 

d) określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na 2010 rok, 
e) stwierdzenia zgodności miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów w miejscowości Dobra ze studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Dębnica Kaszubska, 

f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w 
miejscowości Dobra gmina Dębnica Kaszubska (TEREN A - część 
zachodnia), 

g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w 
miejscowości Dobra gmina Dębnica Kaszubska (TEREN B - część 
wschodnia), 

h) zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. 
       5.  Interpelacje radnych.   
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6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje w tym informacja z analizy oświadczeń 
majątkowych Wojewody Pomorskiego oraz Naczelnika Urzędu Skarbowego  
w Słupsku i Koszalinie. 
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

      8. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o wprowadzenie w pkt. 6i projektu uchwały w sprawie nadania Pani 
Barbarze Burzyńskiej tytułu „Zasłużony dla Gminy Dębnica Kaszubska”, w pkt. 6j 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/119/2008 z dnia 28 sierpnia 2008 
roku w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu ANR 
do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska”, w pkt. oraz z pkt 6k 
projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu ANR do 
zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanej 
zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana zostały przyjęta jednogłośnie /13 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmiany. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /13 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XXXVII z dnia 29.10.2009 r. uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie  /13 za /.     
  
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 29 października 2009 r. 
do 25 listopada 2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radny K. Olech zauważył, że dobrze się stało, że nowo budowana ulica Sawickiej 
łączy się z ulicą Kościelną, ale jego zdaniem powinna także łączyć się z ulicą 
Sobieskiego.  
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Wójt poinformował, że te dwie ulice na pewno będą się łączyć. 
Radna U. Frankowska prosi o informacje dotyczące realizacji następujących 
programów: 

- budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Motarzynie, 
- budowa placów zabaw, 
- zakup samochodu. 

Wójt poinformował odnośnie budowy sali gimnastycznej, że jak wcześniej wyjaśniał 
była wielka radość, że otrzymamy na to zadanie także środki. Później Urząd 
Marszałkowski się z tego wycofał. Marszałek namawia, by rozpocząć budowę  
z własnych środków. W przyszłym roku będzie dzielona transza krajowa i rozpoczęte 
inwestycje będą miały szanse na dofinansowanie. Można otrzymać 2/3 wartości 
inwestycji. Przeprowadził rozmowy z projektantami sal gimnastycznych.  Pod uwagę 
brana jest sala o wymiarach 28 x 18 m. (najmniejsza z sal, na którą można pozyskać 
środki zewnętrzne) bez trybun. 
Odnośnie placów zabaw poinformował, że realizacja tego zadania w roku bieżącym 
uzależniona jest od warunków atmosferycznych. Jeżeli warunki będą sprzyjające to 
wykonawca rozpocznie prace.  
W sprawie zakupu samochodu poinformował, że powyższe podyktowane jest 
doposażeniem Ośrodka Pomocy Społecznej w samochód do przewozu osób 
niepełnosprawnych. Obecnie zadania z zakresu dowozu niepełnosprawnych 
realizowane są przez Gminę. Jest to duże obciążenie czasowe. Wraz z pozyskaniem 
samochodu będziemy starali się utworzyć w OPS stanowisko pracy chronionej.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zakończył dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 29.10. do 25.11.2009 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania.  
 
Ad 3 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym 
posiedzeniu, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie do 
poszczególnych uchwał będą podawane przy ich podejmowaniu. 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na jednym we 
własnym gronie, na którym rozpatrywano skargę pana T. Boli. 
Zapoznał radnych z wynikami kontroli przeprowadzonej w Biurze Obsługi Szkół  
w zakresie wykonania budżetu za dziewięć miesięcy 2009 r. w porównaniu do 
wykonania w roku 2008 w szkołach podległych Wójtowi (załącznik nr 3). Odnośnie 
rozpatrzenia skargi pana Boli poinformował, że jak wcześniej informował 
przeprowadzili rozmowę z Panią Dyrektor. Obecnie na posiedzenie zaproszono Pana 
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Bolę. Komisja ustaliła, że Pan Bola skargę napisał będąc w mocnym stresie 
emocjonalnym. Obie strony bardzo emocjonalnie podchodzą do tego tematu. 
Komisja uważa, że strony powinny spotkać się u Wójta i rozwiązać zaistniałą 
sytuację. Pan Bola rozważa możliwość wycofania skargi. W spotkaniu uczestniczyła 
także Pani I. Miercałow, która także uważa, że sytuacja w tej placówce jest napięta. 
Powyższe spowodowane jest zmianą systemu zarządzania oraz faktem, że nie 
wszyscy mogą od razu przystosować się do zaistniałych zmian. Uważa, że do końca 
roku szkolnego wszyscy się przystosują do zmian.  
Sekretarz  nadmieniła, że wpłynęła skarga i należy ją rozpatrzyć, i udzielić 
odpowiedzi zgodnie z terminami KPA. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że komisja nadal bada skargę  
i takiej odpowiedzi należy udzielić zainteresowanemu. 
Radca uważa, że na podstawie informacji, jakie tutaj podano można wnioskować, że 
skarga jest niezasadna gdyż głównym motywem jej napisania były emocje i uważa, 
ze należy przegłosować zasadność skargi. 
Radny B. Rębas zwrócił się z prośbą o przegłosowanie wniosku o nie zasadności 
skargi. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 12 za, 1 wstrzymujący. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  zwrócił się do radnego B. Rębasa by 
porozmawiał z zainteresowanym, by wycofał skargę.  W nawiązaniu do protokołu  
z kontroli uważa, że wydatki na utrzymanie 1 ucznia w naszych szkołach wzrastają  
w zbyt szybkim tempie. 
B. Rębas poinformował, że opinie w sprawie podejmowanych uchwał będą 
podawane przy ich podejmowaniu.  
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
 
c/ 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski  
poinformował, że komisja spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję.  Opinię członków komisji 
zostaną podane przy ich podejmowaniu.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów wiejskich i 
zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących mienie 
komunalne Gminy Dębnica Kaszubska. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 4 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
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a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 11 za, 2 wstrzymujące). 
Uchwała stanowi załącznik Nr  20 do protokołu. 
 
b/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 5 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radny P. Pałubicki prosi o informację, czy poszły wystąpienia do Nadleśnictw  
w sprawie określenia typu jezior będących w obszarach leśnych ( stojące czy 
przepływowe)? 
Wójt poinformował, że jeszcze nie.  
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
c/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 
rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 6 
do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy poszło zapytanie do ustawodawcy, w 
jakiej grupie podatników ujmować właścicieli ciągników, które nie są użytkowane do 
celów rolniczych? 
Wójt poinformował, że takie pismo także nie wyszło, ale obiecał, że wyjdzie. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
    
 d/   
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na 2010 rok, 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 7 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
e/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
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w sprawie stwierdzenia zgodności miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów w miejscowości Dobra ze studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska.  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 8 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
f/  
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w miejscowości Dobra gmina 
Dębnica Kaszubska (TEREN A - część zachodnia).  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
g/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu zespołu zabudowy turystyczno-rekreacyjnej w miejscowości Dobra gmina 
Dębnica Kaszubska (TEREN B - część wschodnia.  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
h/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
i/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie nadania Pani Barbarze Burzyńskiej tytułu „Zasłużony dla Gminy Dębnica 
Kaszubska”. 
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Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Wójt przedstawił radnym uzasadnienie do projektu uchwały. Podkreślił duże 
zaangażowanie tej osoby w realizacji wielu zadań. Prosi by radni pozytywnie 
rozpatrzyli wniosek. 
Radny K. Olech poprosił o podanie konkretnych zasług tej osoby dla naszej 
społeczności. 
Wójt poinformował, że nie działa ona na rzecz konkretnej gminy, jej działalność jest 
ponad regionalna. Dzięki jej staraniom udało nam się zrealizować wiele projektów. 
Swoją wiedzą służyła naszym pracownikom.  
Radny K. Olech zauważył, że ta osoba nie jest znana w naszym środowisku. Zna 
wiele innych osób z po za gminy, których działalność jest namacalna i nie proponuje 
się im tego tytułu. 
Wójt prosi by radni zgłaszali kandydatów do tego tytułu jeżeli uważają, że takie osoby 
na to zasługują. 
Przypomniano treść uchwały o ustanowieniu tytułu „zasłużony dla Gminy Dębnica 
Kaszubska” oraz kryteria jakie winien spełniać kandydat.   
Radna J. Karaś podziela uwagi radnego Olecha. Osoba zasłużona winna mieć 
konkretne zasługi. W tym przypadku muszą polegać na opinii Wójta. 
Radny B. Rębas prosi o podanie danych dotyczących wysokości pozyskanych 
środków dla naszej gminy dzięki staraniom tej osoby. 
Wójt zauważył, że tego nie można stwierdzić ale dzięki jej zaangażowaniu i pomocy 
fachowej wiele nam się udało w zakresie pozyskiwania funduszy na realizację zadań 
na terenie gminy. 
Radny P. Pałubicki uważa, że nie wszystko można napisać w uzasadnieniu. Jej 
zasługą jest między innymi pozyskanie środków na remont Pałacu w Niepoględziu. 
Ta Pani jest osobą przyjazną wszystkim. Wspiera wszelkie działania mające na celu 
ochronę dziedzictwa narodowego i kulturowego. Uważa, że jest to miła forma 
wyróżnienia.  Nadanie tego tytułu nie angażuje środków budżetowych a może 
motywować do większego zaangażowania. Z uwagi na brak opinii Komisji Kultury i 
Oświaty w tym temacie prosi, by w czasie przerwy Komisja spotkała się i wyraziła 
swoją opinię na piśmie. 
Radny M. Mnich uważa, że przyznanie tego tytułu osobie spoza gminy wzbudzi 
dociekliwość miejscowego społeczeństwa.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że na siłę nie należy przyznawać tego 
tytułu. Jeżeli radni znają osoby, które zasługują na taki tytuł to prosi by to czynili. 
Rozpatrujemy przyznanie takiego tytułu drugiej osobie. Uważa, że winien on być 
nadawany przede wszystkim naszym mieszkańcom, a tylko sporadycznie osobom 
spoza gminy.     
 
j/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/119/2008 z dnia 28 sierpnia 2008 roku w sprawie 
nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu ANR do zasobu 
mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska”, 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
13 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach komisji i porosił o przedstawienie uzasadnienia do 
zgłoszonego projektu.  
Wójt poinformował, że planuje przejąć z zasobu Skarbu Państwa mienie, które 
można przeznaczyć na cele komunalne.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
k/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu ANR do zasobu mienia 
komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
14 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach komisji i porosił o przedstawienie uzasadnienia do 
zgłoszonego projektu.  
Wójt poinformował, że planuje przejąć z zasobu Państwowego Funduszu Ziemi 
działkę w Dobrej naprzeciwko krzyża do zasobu mienia komunalnego. Powyższe 
przejęcie jest na wniosek mieszkańców tej miejscowości. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
Pan E. Rosół mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej zaprosił wszystkich radnych do 
Gminnego Ośrodka Kultury na 04.12.2009 r. na godzinę 18 na wieczorek seniora 
połączony z biesiadą barbórkową. 
 
4 i/   
 Radni po krótkiej przerwie powrócili do podjęcia uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Zasłużony dla Gminy Dębnica Kaszubska” dla Pani Barbary Burzyńskiej. 
Jadwiga Karaś przedstawiła pisemną opinię Komisji Kultury i Oświaty w sprawie 
nadania tytułu dla w/w  /załącznik Nr 15 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 12 za ). 
( W trakcie głosowania nieobecny R. Knitter). 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
 
Ad 5 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 

Radny Mirosław Mnich prosi o rozważenie możliwości przywrócenia gabinetu 
rehabilitacji przy Ośrodku Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej. Prosi o informację 
dlaczego nie są świadczone usługi rehabilitacyjne i czy istnieje możliwość ich 
przywrócenia? 
Wójt poinformował, że powyższa interpelacja zostanie przekazana pisemnie do 
NFOZ oraz Dyrektora NOZ w Dębnicy Kaszubskiej. Radny otrzyma odpowiedź 
pisemnie po zapoznaniu się z odpowiedziami. 
 
Ad 6 - 7 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące przyczyny odstąpienia od rozmów  
z Panem Godlewskim w sprawie dzierżawienia pomieszczeń nad Remizą Strażacką 
w Dębnicy Kaszubskiej oraz rozstrzygnięć przetargu na budowę dróg osiedlowych  
w Budowie, Borzęcinie i Dobieszewie. 
Wójt poinformował, że rozmowy z Panem Godlewskim nie są kontynuowane z uwagi 
na fakt, że ten Pan był zainteresowany dzierżawą na 20 lat oraz stawiał warunek, że 
w przypadku wcześniejszego wypowiedzenia umowy dzierżawy Gmina zwróci mu 
dwukrotną wartość poniesionych nakładów. Na takie rozwiązanie nie możemy 
wyrazić zgody. Obecnie pojawił się inny pomysł na zagospodarowanie tych 
pomieszczeń. Jest propozycja by do tych pomieszczeń przenieść Posterunek Policji 
a obiekt, w którym obecnie znajduje się posterunek przejąć na potrzeby Gminy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że ten temat będzie omawiany 
na najbliższym posiedzeniu wszystkich komisji. W tym temacie musimy mieć zgodę 
Policji. W przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie z Policją i ten temat zostanie im 
przedstawiony.  
Radna U. Frankowska uważa, że nie powinno się do tych pomieszczeń przenosić 
Posterunku Policji. Ta sala to jest obecnie jedyne miejsce w Dębnicy Kaszubskiej 
gdzie można organizować uroczystości rodzinne i inne imprezy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ta sala jest za mała na organizację 
np. wesel. Tych imprez też nie ma zbyt wiele. Uważa, że w DOK należy zwolnić 
wszystkie pomieszczenia i tam dostosować obiekt do organizacji wszelkich imprez. 
Ten pomysł mu się podoba chociażby z uwagi na fakt, że można by tam było 
wskazać miejsce na lokalizację postoju karetki pogotowia oraz jej obsługi. 
Wójt uważa, że jest to temat do szerokiej analizy. Łatwo przychodzi nam pozbycie się 
mienia lub przekształcenie na inne użytkowanie ale już trudniej coś odbudować. Ten 
temat został dzisiaj zasygnalizowany, dyskusje przeprowadzimy na wspólnej komisji 
Rady.  
Radna J. Karaś także popiera wniosek by pomieszczenia w budynku GOK- u 
spełniały swoje pierwotne funkcje. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o naprawienie chodnika na przeciw szkoły i koło 
przystanku PKS w Gogolewie. Prosi także o informacje w jakim okresie będzie 
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prowadzona przez ZDP wycinka zaznaczonych drzew oraz czy ANR udzieliło 
odpowiedzi na wniosek w sprawie rozbiórki obory po byłym PGR? 
Radny B. Rębas poinformował, że w Borzęcinie ANR także nic nie zrobiło w sprawie 
uporządkowania obiektów po byłym PGR. 
Wójt poinformował, że w powyższych sprawach ponownie wystąpi do właściwych 
organów. 
Radna U. Frankowska uważa, że na czas remontu w budynku urzędu obok budynku 
winien być ustawiony śmietnik. 
Radna J. Karaś prosi o informację czy oznakowanie na moście i ul. Kościelnej jest 
prawidłowe? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w związku z występującym 
zwężeniem na ul. Kościelnej od kościoła należy wystąpić o ustawienie znaku 
informującego, kto ma pierwszeństwo. 
Radny K. Olech zwrócił się z zapytaniem czy na ulicy Strażackiej, mimo, że od strony 
ul. Kościelnej obowiązuje zakaz wjazdu nie można ustawić znaku, że nie dotyczy ten 
znak rowerów? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że zgodnie z przepisami prawa nie jest 
to możliwe. 
Radny R. Knitter zwrócił się z pytaniem o plany w stosunku do mającego wkrótce 
nastąpić przejęcia obiektów po byłym Zakładzie Rolnym w Niepoględziu? 
Wójt poinformował, że przejęcie tego mienia od ANR ma nastąpić 01 grudnia. W 
chwili obecnej brak konkretnych propozycji. Wszelkie decyzje dotyczące ich 
wykorzystania będą podejmowane wspólnie z mieszkańcami. Pomysłów na 
zagospodarowanie jest wiele. Uważa, że część pomieszczeń po biurach można 
przeznaczyć na pomieszczenia socjalne. Część obiektów będzie trzeba 
zabezpieczyć przed dewastacją. Jako Wójt jestem zadowolony, że udało się przejąć 
ten teren. W pierwszej kolejności przejęte mienie ma służyć lokalnej społeczności. W 
sprawie jego zagospodarowania zostanie zorganizowane spotkanie z Radą Sołecką i 
ma nadzieję, że radny będzie jedną z osób, która będzie wskazywała cele, na które 
będzie można zabezpieczyć – przekazać to mienie. Chciałby, by tam zlokalizowano 
muzeum. W tej sprawie przeprowadził już rozmowy z Dyr. Muzeum Pomorza w 
Słupsku. Sądzi, że jest to dobry pomysł. Ma nadzieję, że uda się tam także 
zlokalizować świetlicę wiejską.  Po przejęciu będziemy musieli dokładnie zapoznać 
się z jego stanem. Czynimy także starania o przejęcie tzw. „bocianiego gniazda”. 
Mamy nadzieję, że stowarzyszenie Speranda także przedstawi nam pomysły na 
wykorzystanie przejętego mienia. Musimy pamiętać, że przez najbliższe 10 lat nie 
będziemy mogli zbywać tego mienia. 
Radna I. Kiernicka prosi o rzetelne informacje w sprawie terminu naprawy drogi. 
Wójt poinformował, że ten temat jest przewidziany do realizacji w najbliższym 
okresie. Prosił o ściągnięcie pracowników ZGK z Gogolewa do Dębnicy Kaszubskiej 
w celu wykonania najpilniejszych prac na drogach. Na tą drogę musimy nawieść 
grubszego gruzu w celu uzupełnienia braków. Okazało się, że ta droga jest drogą 
wojewódzką. Zgodnie z obowiązującymi przepisami nie możemy na niej wykonywać 
inwestycji. Przy konstrukcji nowego budżetu będzie jednak wnioskował do rady by 
wykonać tam nawierzchnię betonową na najgorszych odcinkach. Poinformował, że 
Poseł Konwiński obiecał pomoc w tej sprawie. 
Radny P. Pałubicki uważa, że w tej konkretnej sprawie Wójt winien wystąpić do 
Wojewody o przekazanie nam tej drogi, gdyż wiadomo, że Zarząd Dróg 
Wojewódzkich nie będzie tam wykonywał żadnych remontów. 
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Wójt poinformował, że Dyrektor ZDP zadeklarował naprawę nawierzchni w 
Krzywaniu. 
Radna J. Karaś prosi by przy okazji remontów wyremontować drogę od asfaltu przy 
ulicy Fabrycznej. 
Radna U. Frankowska prosi o oczyszczenie istniejącego chodnika, który jest przy 
Gminnym Ośrodku Kultury. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że jest to chodnik przy drodze 
wojewódzkiej. 
Wójt poinformował, że wystąpił z pismem do ZDW. Pismo jest trochę w kategoriach 
złośliwości. Ze stanem drogi wojewódzkiej cofamy się. Ta droga to same dziury i łaty. 
Zaczynamy tracić cierpliwość widząc wszystkie inwestycje na drogach w gminach 
ościennych. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem co z wycinką drzew? To zadanie jest 
realizowane bardzo powoli. Jest wiele drzew do usunięcia. Uważa, że na drodze z 
Motarzyna do Kotowa winny być wycięta wszystkie drzewa po jednej stronie, co 
przyczyniło by się do poprawy bezpieczeństwa osób z niej korzystających. 
Przypomniał, że Wójt obiecał, że na sesję zaprosi Panią Teresę Bielecką, która 
przedstawi zagadnienie wycinki drzew. Zwrócił się także z zapytaniem, czy jest 
możliwość wypożyczenia kruszarki, która będzie kruszyć kruszywo zgromadzone w 
ZGK, gdyż jest ono za grube.  
Wójt poinformował, że rozmawiał z Panią Bielecką. Wycinka nie jest sprawą 
uznaniową. Przy wystawianiu decyzji musi się trzymać obowiązujących przepisów 
prawa, chociaż sama niejednokrotnie widzi taką konieczność.  Postara się na komisję 
zaprosić Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska 
Radny K. Olech zwrócił uwagę na stan boiska wybudowanego w ramach programu 
Orlik. Stwierdził, że obiekt jest zaniedbany. Należy dokonać wymiany siatek na 
bramkach oraz obręczy do kosza. Zdewastowane jest także ogrodzenie. 
Wójt wyjaśni8ł, że te wszystkie elementy będą wymieniane – uzupełniane w okresie 
wiosennym 2010 roku w trakcie planowanej renowacji nawierzchni. Koszt takiej 
renowacji to kwota rzędu 30 tys. zł.  
Radny D. Ostrowski prosi by w ramach remontu – przekładania chodnika w Budowie 
wymienić także lampy oświetleniowe, które nie działają. Prosi także o wyczyszczenie 
rowu przy bloku leśnym oraz naprawę oświetlenia przy chodniku prowadzącym do 
bloków leśnych. 
Wójt poinformował, że nie będzie kupował nowych lamp. Na zamontowanych tam 
słupach będą wykonane lampy wiszące. Płytki, które odzyskano z przekładanego 
chodnika w Budowie zostaną wykorzystane przy budowie chodnika w Jaworach. 
Radny R. Knitter zwrócił się z pytaniem czy z ANR można pozyskać środki na remont 
drogi w Niepoględziu od krzyża w stronę Gałąźni. 
Wójt poinformował, że na ten cel nie otrzymamy środków. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że należy doświetlić ulicę Polną w 
Dębnicy Kaszubskiej za byłą garbarnią. 
K. Kubat – Sołtys wsi Starnice ponownie prosi o wycinkę drzew oraz udrożnienie 
studzienki (naprzeciwko p. Bejtan), gdyż ta studzienka ciągle wybija. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z informacjami z analizy 
oświadczeń majątkowych, które wpłynęły od: 

- Wojewody Pomorskiego (załącznik Nr 16), 
- Naczelnika Urzędu Skarbowego w Słupsku (załącznik Nr 17), 
- Naczelnika II Urzędu Skarbowego w Koszalinie (załącznik Nr 18).  

Poinformował, że wpłynęło pismo od Polskiego Instytutu Biograficznego, który wraz  
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z Wydawnictwem Helion przygotowuje trzecie wydanie „Złotej Księgi Polskiego 
Samorządu” w ramach programu Polski Samorząd 3000. /załącznik Nr 19). Zapoznał 
radnych z wymaganymi kryteriami jakie winna spełniać osoba ubiegająca się o wpis. 
Poinformował, że zainteresowani mają kontaktować się z inspektorem obsługi biura 
rady w tej sprawie. 
Następnie poinformował, że posiedzenie wspólnych komisji w sprawie opiniowania 
budżetu na 2010 rok odbędzie się 03 12. Zwrócił się z prośbą do Skarbnika, by w 4 
egz. skserowano projekty budżetów poszczególnych jednostek organizacyjnych.      .    
 
Ad 8 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1415 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                             
Protokołowała:                                                                                           
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                Przewodniczący 
                                                                                                                            Rady Gminy 
                                                                                                                   /-/ Marian Adamowicz                          
 
         

 


